

دعاء النبي لأصحابه

عن ابنِ عُمَرَ قَالَ:

قَلَّمَا كَانَ رَسُولُ اللَّهِ صَلَّى اللَّهُ عَلَيْهِ وَسَلَّمَ يَقُومُ مِنْ مَجْلِسِهِ حَتَّى يَدْعُوَ بِهَؤُلَاءِ
الدَّعَوَاتِ لِأَصْحَابِهِ :

اللَّهُمَّ اقْسِمْ لَنَا مِنْ خَشْيَتِكَ مَا يَحُولُ بَيْنَنَا وَبَيْنَ مَعَاصِيكَ،

وَمِنْ طَاعَتِكَ مَا تُبَلِّغُنَا بِهِ جَنَّتِكَ،

وَمِنَ الْيَقِينِ مَا تُهَوِّنُ بِهِ عَلَيْنَا مُصِيبَاتِ الدُّنْيَا.

وَمَتِّعْنَا بِأَسْمَاعِنَا، وَأَبْصَارِنَا، وَقُوتِنَا مَا أَحْيَيْتَنَا، وَاجْعَلْهُ الْوَارِثَ مِنَّا.

وَاجْعَلْ ثَارَنَا عَلَى مَنْ ظَلَمَنَا،

وَأَنْصُرْنَا عَلَى مَنْ عَادَانَا،

وَلَا تَجْعَلْ مُصِيبَتَنَا فِي دِينِنَا،

وَلَا تَجْعَلِ الدُّنْيَا أَكْبَرَ هَمِّنَا، وَلَا مَبْلَغَ عِلْمِنَا،

وَلَا تُسَلِّطْ عَلَيْنَا مَنْ لَا يَرْحَمُنَا.

Ibn Umar (رضي الله عنه) said, The Prophet of Allah (صلى الله عليه وسلم) rarely got up at the end of his session without making supplication with these words for his companions:

Allah! Apportion to us so much of Your awe that will prevent us from disobeying You,

and so much of Your obedience with which You may admit us to Your Paradise,

and so much of deep faith with which You may enable us to bear the vicissitudes of the worldly life with ease.

Enable us to enjoy our faculties of hearing and seeing, and our strength as long as You keep us alive, and let the enjoyment continue to our last breath.

Wreak vengeance on those who have wronged us.

And grant us victory over those who are hostile to us.

Let not our tribulations be in matters of our faith,

Let not our worldly occupations be our prime concern, nor the only pursuit of our knowledge.

Do not impose on us rulers who show no compassion for us.

At-Tirmidhiyy, Kitab al-Da'awat, 80.